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Den 7. september 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1255 (MOF alm. del) stillet 13. august 2020 efter ønske 

fra Mai Villadsen (EL). 

Spørgsmål nr. 1255 
”Er det regeringens politik at reducere klapning af slam med henblik på udfasning heraf og 

i stedet fremme genanvendelse af sand som råstoffer i byggesektoren?” 

Svar 

Råstoffer er en begrænset ressource, som vi skal værne om. Derfor skal vi selvfølgelig nyttiggøre det 

materiale der er egnet hertil.  

 

Når det gælder genplacering af havbundsmaterialer som stammer fra oprensning eller uddybning, så 

er reglerne opbygget ud fra et hierarki, hvor nyttiggørelse går forud for klapning.  

 

Når der ansøges om tilladelse til klapning skal ansøger begrunde, hvorfor der ikke bør stilles krav om, 

at materialerne bypasses (videreføres langs kysten) eller nyttiggøres. Ansøger skal i den forbindelse 

redegøre for, hvordan mulighederne for nyttiggørelse er undersøgt.  

 

 

 
 

 

 

Lea Wermelin / Kristian Hovgaard Juul-Larsen 
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